
1 

 

ZAPISNIK 
sa 97. sjednice Odbora za ekonomiju, finansije i budžet Skupštine Crne Gore, 

održane 14. aprila 2015. godine 
 

Sjednica je počela u 10.10 časova. 
Predsjedavao je Aleksandar Damjanović, predsjednik Odbora.  
Sjednici su prisustvovali poslanici: Zoran Jelić, Veljko Zarubica, Rašid Adrović, 

Almer Kalač, Srđan Milić, Strahinja Bulajić, Milutin Đukanović i Goran Tuponja. 
Sjednici nijesu prisustvovali poslanici: Filip Vuković, Damir Šehović, Nik 

Gjeloshaj i Nebojša Medojević.  
Rad sjednice pratili su predstavnici medija.  
Predsjednik Odbora je konstatovao da postoji kvorum za rad i punovažno 

odlučivanje. 
Za sjednicu je utvrđen sljedeći  
 

D N E V N I  R E D: 
-Usvajanje zapisnika sa 95. sjednice- 

 
1. PREDLOG ZAKONA O IZMJENI I DOPUNAMA ZAKONA O POREZU NA 

DODATU VRIJEDNOST, koji su podnijeli poslanici: Goran Tuponja, Srđan Perić, 
Azra Jasavić i Darko Pajović i 

 
2. TEKUĆA PITANJA 

 
*     *     * 

Zapisnik sa 95. sjednice Odbora je usvojen je bez primjedbi. 
 

*     *     * 
 
Prva tačka - PREDLOG ZAKONA O IZMJENI I DOPUNAMA ZAKONA O POREZU 
NA DODATU VRIJEDNOST, koji su podnijeli poslanici: Goran Tuponja, Srđan Perić, 
Azra Jasavić i Darko Pajović  
 

Poslanik, Goran Tuponja, u svojstvu predstavnika predlagača, dao je uvodno 
obrazloženje o predloženim izmjenama i dopunama Zakona o  porezu na dodatu 
vrijednost, nakon čega je otvorena rasprava. 

 
U raspravi su učestvovali poslanici: Aleksandar Damjanović, Rešid Adrović, 

Veljko Zarubica i Almer Kalač. 
 

Nakon rasprave, Odbor je odlučio da podnese Skupštini sljedeći 
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I Z V J E Š T A J 
Odbor se, kroz uvodno obrazloženje predstavnika predlagača, upoznao sa 

razlozima predlaganja izmjene i dopuna Zakona o porezu na dodatu vrijednost koje se 
predlažu u cilju oslobađanja poreza na uvoz i promet roba namijenjenih bebama uzrasta 
do dvije godine, kao i zbog uvođenja više stope, koja bi umjesto dosadašnje stope od 
19% iznosila 27%, na proizvode i usluge koje se tretiraju kao luksuzna roba, kako bi se, 
između ostalog, ostvario i dodatni poreski prihod u budžetu države. 

Tokom rasprave, na Odboru su ispoljena različita mišljenja povodom 
predloženih rješenja. Ukazano je da je intencija predloženih rješenja balansiranje 
poreskog opterećenja, na način da se uspostavi ravnoteža između prihoda građana i 
poreskog opterećenja, odnosno da se luksuzni proizvodi oporezuju po većoj stopi, kao i 
da se uvođenjem nulte stope dijelom olakšaju troškovi roditeljima djece uzrasta do dvije 
godine. 

Pojedini poslanici su iskazali dilemu povodom predloženog rješenja 
oporezivanja mobilnih telefona i putničkih motornih vozila po većoj stopi i ukazali na 
potrebu  upoznavanja sa mišljenjem Vlade, kao i potrebu sagledavanja fiskalnog efekata  
predloženih rješenja. 

Na Odboru je takođe, iskazano i mišljenje da je potrebno razmotriti mogućnost 
smanjivanja poreske stope na putnička motorna vozila, kao i smanjivanje cijene prevoda 
i registracije automobila, čime bi se smanjile zloupotrebe prilikom zaključivanja 
kupoprodajnih ugovora. 

Odbor je, nakon izjašnjavanja, sa pet glasova „za“ i četiri „uzdržana“ glasa, 
odlučio da predloži Skupštini da usvoji Predlog zakona o izmjeni i dopunama Zakona o 
porezu na dodatu vrijednost. 

Za izvjestioca Odbora na sjednici Skupštine određen je poslanik Aleksandar 
Damjanović. 
 
Druga tačka -  TEKUĆA PITANJA 
 

a) Predsjednik Odbora: 
 

- u odnosu na pripremu za održavanje zajedničke sjednice Odbora za ekonomiju, 
finansije i budžet i Odbora za evropske integracije na kome će se održati 
konsultativno saslušanje na temu: „Efikasnost i kontrola korišćenja IPA fondova i 
rad Revizorskog tijela za reviziju EU fondova“, obavijestio je članove da je 
Revizorsko tijelo Crne Gore dostavilo Izvještaj o radu Revizorskog tijela za 2014. 
godinu Odboru za evropske integracije, koji će, u susret održavanju sjednice, biti 
proslijeđen članovima Odbora za ekonomiju, finansije i budžet.  
 

- obavijestio je članove da je Odboru, 6. aprila 2015. godine, usmjeren Predlog 
odluke o otvaranju parlamentarne istrage i obrazovanju Anketnog odbora za 
prikupljanje informacija i činjenica o postupanju nadležnih državnih organa u 
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zaštiti državne imovine i javnog interesa prilikom prodaje imovine Duvanskog 
kombinata Podgorica AD u stečaju.  
 

- najavio je podnošenje Predloga odluke za održavanje kontrolnog saslušanja 
predstavnika državnih organa i institucija na temu „Sprovođenje politike, 
odnosno zakona u oblasti koncesija, sa osvrtom na realizaciju zaključaka 
Skupštine Crne Gore donijetih povodom razmatranja Izvještaja o radu Komisije 
za koncesije za 2013. godinu“, koja bi se našla na dnevnom redu naredne sjednice 
Odbora.  
 

- obavijestio je članove da je, polazeći od Plana rada Odbora za ekonomiju, 
finansije i budžet za 2015. godinu i inicijative NVO "Institut alternativa", 
predloženo da se, 29. aprila 2015. godine, u cilju definisanja modela unapređenja 
saradnje, održi sastanak članova Odbora sa članovima Senata Državne 
revizorske institucije. 
 

- obavijestio je članove da će se na narednoj sjednici Odbora razmotriti Predlog 
odluke o davanju u dugoročni zakup lokaliteta ostrvo Lastavica sa tvrđavom 
„Mamula“, Opština Herceg Novi. 
 

- obavijestio je članove da je Odboru, na inicijativu bankarskog ombudsmana, 
dostavljen Izvještaj o radu bankarskog ombudsmana za 2014. godinu. 

 
b) Poslanik Veljko Zarubica, ukazao je na potrebu da Odbor sagleda mogućnost, 

odnosno termin, održavanja konsultativnog saslušanja na temu “Sprovođenje 
Zakona o poštanskim uslugama sa osvrtom na rad nacionalnog poštanskog 
operatora – Pošte Crne Gore u dijelu koji se odnosi troškove univerzalnog 
poštanskog servisa“, što je definisano Planom rada Odbora za 2015. godinu. 

 
c) Odbor je, u okviru tekućih pitanja, razmotrio Predlog zaključaka (dva) povodom 

razmatranja realizacije zaključaka Skupštine Crne Gore od 30. aprila 2013. 
godine, koji se odnose na Kombinat aluminijuma AD Podgorica, koji je Odboru 
podnio poslanik Aleksandar Damjanović (00-63-7/15-23/2). 

 
Poslanik, Aleksandar Damjanović, ukazao je da je potrebno da Odbor, na bazi 

rasprave koja je obavljena na 95. sjednici Odbora, održanoj 7. aprila 2015. godine, 
predloži Skupštini zaključke, koji se odnose na potrebu realizacije zaključka broj 4 od 
30. aprila 2013. godine, kao i utvrđivanje obaveze organizovanja kontrolnog saslušanja 
stečajnog upravnika u KAP-u i resornog ministra, kako bi Skupština bila informisana o 
prodaji KAP-a kroz stečaj. 
 

U raspravi su učestvovali poslanici: Aleksandar Damjanović, Zoran Jelić i Rešid 
Adrović. 
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Poslanik Zoran Jelić, iskazao je mišljenje da zaključke nije potrebno donositi, s 
obzirom da se predlogom zaklučka broj 1 obavezuje Vlada za nešto što nije u njenoj 
ingerenciji. Takođe, bio je mišljenja da ni zaključak broj 2 ne treba donositi imajući u 
vidu da stečaj u KAP-u još uvijek nije završen. 

Poslanik Rešid Adrović, bio je mišljenja da nije potrebno donositi nove zaključke u 
vezi KAP-a.  

         
Nakon rasprave, Odbor je odlučio da podnese Skupštini sljedeći 
 

I Z V J E Š T A J 
Povodom razmatranja realizacije zaključaka Skupštine Crne Gore koji se odnose 

na Kombinat aluminijuma AD Podgorica, objavljenih u „Službenom listu Crne Gore“, 
broj 21/13, polazeći od inicijative poslanika Aleksandra Damjanovića (00-63-7/15-
23/2), Odbor za ekonomiju, finansije i budžet, sa šest glasova „za“ i tri „uzdržana“ 
glasa odlučio je da predloži Skupštini Crne Gore da donese sljedeće 

 
ZAKLJUČKE 

1. Tačkom 4 zaključaka Skupštine Crne Gore (“Službeni list Crne Gore”, broj 21/13) 

predviđeno je da Vlada Crne Gore obezbijedi sve neophodne uslove za puno 

poštovanje zakonskih obaveza i obaveza predviđenih kolektivnim ugovorom 

prema zaposlenima u KAP-u i Rudnicima boksita, kao i za izmirenje postojećih 

obaveza nastalih na zakonu zasnovanim pravima iz radnog odnosa. 

 
Kako pomenuti zaključak nije realizovan u predviđenom roku, kao ni nakon 
donošenja zaključaka Skupštine Crne Gore od 27. decembra 2013. godine 
(„Službeni list Crne Gore“, broj 61/13), Skupština insistira da Vlada u potpunosti 
postupi po pomenutom zaključku. 
 

2. Imajući u vidu da u KAP-u još uvijek nije završen postupak prodaje kroz stečaj, 

Skupština Crne Gore će, preko radnog tijela nadležnog za poslove finansija, 

organizovati kontrolno saslušanje stečajnog upravnika u KAP-u i resornog 

ministra. 

Za izvjestioca Odbora na sjednici Skupštine određen je poslanik Aleksandar 
Damjanović. 

                                                                                 
*     *     * 

Sjednica je završena u 10.40 časova. 
Broj: 00-63-7/15- 
 
SEKRETAR ODBORA                   PREDSJEDNIK ODBORA 
Nađa Vukićević, s.r.                     mr Aleksandar Damjanović,s.r. 
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97. sjednice Odbora za ekonomiju, finansije i budžet,  
održana 14. aprila 2015. godine 

 
REZULTATI GLASANJA 

 

O PREDLOGU AKTA 
 

NAZIV AKTA „ZA“ „PROTIV“ „UZDRŽAN“ 

PREDLOG ZAKONA 
O IZMJENI I 
DOPUNAMA 
ZAKONA O 
POREZU NA 
DODATU 
VRIJEDNOST, koji su 
podnijeli poslanici: 
Goran Tuponja, Srđan 
Perić, Azra Jasavić i 
Darko Pajović  

Aleksandar Damjanović 
Strahinja Bulajić 
Milutin Đukanović 
 Srđan Milić 
 Goran Tuponja 
 
 

 
 

Zoran Jelić 
Rešid Adrović 
Veljko Zarubica 
Almer Kalač 

PREDLOG 
ZAKLJUČAKA 
(DVA) POVODOM 
RAZMATRANJA 
REALIZACIJE 
ZAKLJUČAKA 
SKUPŠTINE CRNE 
GORE OD 30. 
APRILA 2013. 
GODINE, KOJI SE 
ODNOSE NA 
KOMBINAT 
ALUMINIJUMA AD 
PODGORICA, koji je 
Odboru podnio 
poslanik Aleksandar 
Damjanović (00-63-
7/15-23/2) 

Aleksandar Damjanović 
Strahinja Bulajić 
Milutin Đukanović 
Srđan Milić 
Goran Tuponja 
Almer Kalač 
 

 Zoran Jelić 
Rešid Adrović 
Veljko Zarubica 

 
 


